
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 1(46) 
 Kommunfullmäktige 
 2018-06-20 
  

  
  
 

 Utdragsbestyrkande 
 

  
Plats och tid

 
Abbotsalen, Rydals konferenscenter, Rydal, klockan 18.00-21.20. 
Paus klockan 20.10-20.30. 

  
Beslutande   
 M Tomas Johansson 
 M Elise Benjaminsson klockan 18.00-21.00 §§ 96-del av § 

127 
 M Pär-Erik Johansson, klockan 18.00-21.00 §§ 96-del av § 

127  
 M Anders Lindal 
 M Bengt Ferm 
 M Ann Iberius-Orrvik, klockan 18.00-20.50 §§ 96-del av § 

127 
 M Kerstin Weimman-Lindén 
 M Rolf Skarin 
 C Mikael Larsson  
 C Leif Sternfeldt 
 C Ulla-Maj Persson, klockan 18.00-21.05 §§ 96-del av § 127 
 C Pontus Johansson 
 C Eva Åberg Andersson 
 MBP Henry Sandahl 
 (-) Ylva Höglund 
 (-) Lennart Svensson, klockan 18.00-21.00 §§ 96-del av § 127 
 MBP -  
 L Sofia Sjöstrand 
 L Niklas Herneryd tjänstgör för Rolf Hallberg 
 MP Lo Göthberg Larsson 
 MP Jessica Pettersson tjänstgör för Thomas Larsson 
 KD Elise Arnell 
 KD Per-Olof Hermansson 
 S Lisa Dahlberg 
 S Peter Landgren 
 S AnnSofi Tureson 
 S Helen Eriksson tjänstgör för Bo Petersson 
 S Anita Lomander 
 S Christopher Thorsson 
 S Gunnar Nilsson 
 S Fredrik Tureson tjänstgör för Sonia Danella Smith 
 S Urban Jernberg tjänstgör för Tuula Vähäniemi 
 S Ulf Dahlberg  
 S Owe Eglinger tjänstgör för Ulla Lätt 
 S Håkan Andersson tjänstgör för Efkan Üstündag 
 S Thord Harrysson tjänstgör för Rebecca Lindqvist 
 S -  
 S Björn Andersson 
 S Cecilia Samuelsson 
 V Karin Jageby 
 V Amanda Öberg tjänstgör för Arthur Thiry 
 V Anders Svensson 
 V Mikael Ehrnlund tjänstgör för Beatrix Wiberg 
 MOD -  
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 MOD -  
 SD Natalia E Henriksson 
 SD Mattias Krantz 
 SD Inga-Maj Krüger 
 SD Christina Wall  
 SD Sara Lindwall 
 C Eva-Karin Torhem Arnell 
   
   
Övriga närvarande  Ej tjänstgörande ersättare 
 M Jörgen Hagman-Lindén, klockan 18.00-20.30 
 KD Lars-Inge Andersson 
 KD Rut-Marie Engström 
   
   
  Tjänstemän 
  Mats Lilienberg, kommundirektör 
  Ellen Player Pellby, kommunsekreterare 
   
   
  

 
Utses att justera Lennart Svensson (-) och Anita Lomander (S) 

Ersättare Lisa Dahlberg (S)  
  
Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret, kommunhuset, Kinna den 26 juni 2018 
  
Underskrifter  Sekreterare   
  Ellen Player Pellby  
    
 Ordförande   
  Eva-Karin Torhem Arnell  
    
 Justerande   
  Lennart Svensson Anita Lomander  
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 ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Instans Kommunfullmäktige §§ 96-127 
 
Sammanträdesdatum 2018-06-20 
 
Datum för anslags  
uppsättande 

 

2018-06-26 
 

 

Datum för anslags  
nedtagande 2018-07-18 

 
 

 
Förvaringsplats för 
protokollet

 

Kommunledningskontoret, kommunhuset, Kinna 

 
Underskrift   
                                           Ellen Player Pellby 
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Innehållsförteckning 
  
Förändring av ärendelistan § 96 
  
Meddelanden § 97 
  
Remiss av nya motioner § 98 
  
Anmälan av nya medborgarförslag § 99 
  
Kommundirektören har ordet (inga handlingar) § 100 
  
Verksamhetsområden för vatten, spillvatten och dag- 
vatten  

§ 101 

  
Begäran om utökad budgettotal för investeringsprojektet att förnya 
VA-ledningarna i Kyrkogatan, Kinna  

§ 102 

  
Aprilrapport 2018 för Marks kommun  § 103 
  
Budget 2018 för kommunkoncernen efter revidering i 
respektive bolagsstyrelse  

§ 104 

  
Årsredovisning SÄRF 2017  § 105 
  
Årsredovisning 2017 för Sjuhärads kommunalförbund  § 106 
  
Revidering av budgetramar 2019  § 107 
  
Instruktioner för kommundirektören/kommunchefen  § 108 
  
Reglemente med bestämmelser om ersättning till 
kommunalt förtroendevalda  

§ 109 

  
Årsredovisning 2017 för Sjuhärads Samordningsförbund  § 110 
  
Förbundsordning Tolkförmedling Väst  § 111 
  
Organisation av ungdomsråd  § 112 
  
Översyn av den politiska organisationen i Marks kommun inför 
mandatperioden 2019-2022  

§ 113 

  
Redovisning av obesvarade motioner  § 114 
  
Redovisning av kommunstyrelsens obesvarade 
medborgarförslag  

§ 115 

  
Redovisning från nämnderna av obesvarade medborgarförslag 2018 § 116 
  
Redovisning av beslut som kommunstyrelsen och övriga nämnden 
fattar i medborgarförslag 2018 

§ 117 

  
Fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildningsnämnden (V) § 118 
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Fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildningsnämnden (MBP) § 119 
  
Entledigande av ledamot i kommunfullmäktige (S)  § 120 
  
Entledigande och fyllnadsval av ledamot och vice ordförande i 
Marks Bostads AB (S) 

§ 121 

  
Entledigande och fyllnadsval av suppleant i Spinnerskan i Mark AB 
(S) 

§ 122 

  
Entledigande och fyllnadsval av ledamot i teknik- och servicenämn-
den (S) 

§ 123 

  
Entledigande och fyllnadsval av ersättare i valnämnden (S)  § 124 
  
Fyllnadsval av nämndeman (MBP)  § 125 
  
Entledigande och fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildnings-
nämnden (KD) 

§ 126 

  
Interpellation till barn- och utbildningsnämndens ordförande om 
huruvida barn och unga kan känna sig trygga med kommunens 
skolhälsovård (S) 

§ 127  
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§ 96/2018 

Förändring av ärendelistan  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Följande ärenden tillförs ärendelistan: 
 
- Medborgarförslag om att Marks kommun tar beslut att om rena  
publika rum genom att placera ut gratis hundbajspåsar. 
 
- Medborgarförslag om miljömärkta event. 
 
- Fyllnadsval av nämndeman (MBP) 
 
- Motion om att öppna upp för större inflytande för medarbetarna genom            
att införa möjligheten att driva förskola, skola, äldreboende och LSS på  
intraprenad (M) 
 
- Entledigande och fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildnings- 
nämnden (KD) 
 
 
Dagens sammanträde  
Ordföranden föreslår att följande ärenden tillförs ärendelistan: 
 
- Medborgarförslag om att Marks kommun tar beslut att om rena  
     publika rum genom att placera ut gratis hundbajspåsar. 
 
- Medborgarförslag om miljömärkta event. 
 
- Fyllnadsval av nämndeman (MBP) 
 
- Motion om att öppna upp för större inflytande för medarbetarna genom att 

införa möjligheten att driva förskola, skola, äldreboende och LSS på  
                    intraprenad (M) 
 

- Entledigande och fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildnings-nämnden 
(KD) 

 
Beslutsgång  
Ordföranden frågar om förändringen av ärendelistan kan antas, och finner att 
så sker.  
 

________________ 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 7(46) 

 Kommunfullmäktige 
 2018-06-20 
 
 

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

§ 97/2018   

Meddelanden    
a)                                               
 
Information till förtroendevalda om personuppgiftsbehandling.  
  
  

________________ 
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§ 98/2018  

Remiss av nya motioner 
Enligt 35 § i kommunfullmäktiges arbetsordning ska på varje ordinarie 
sammanträde med fullmäktige redovisas de fullmäktigeärenden som 
kommit in efter det närmast föregående ordinarie sammanträdet samt 
de beslut som har fattats om beredning och remiss av sådana ärenden. 
 
Inkomna motioner under perioden   Remitteras till 
2018-05-17 – 2018-06-20 
 
Motion om att öppna upp för större inflytande  Kommunstyrelsen 
för medarbetarna genom att införa möjligheten  
att driva förskola, skola, äldreboende och LSS  
på intraprenad (M) 
 
 
________________ 
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§ 99/2018 

Anmälan av nya medborgarförslag 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Dnr 2018-325 301 
Medborgarförslag om att personer över 85 år får gratis gräsklippning,  
överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut. 
 
Dnr 2018-286 812  
Medborgaförslag angående flytt av verksamhet (gymnastik för vuxna) till  
annan hall, överlämnas till kultur- och fritidsnämnden för handläggning och 
beslut.  
 
Dnr 2018-284 336  
Medborgarförslag angående att en broförbindelse upprättas mellan Sätila 
Sand och Änghagen, överlämnas till kommunstyrelsen för handläggning och 
beslut.  
 
Dnr 2018-327 309 
Medborgarförslag om att Marks kommun tar beslut att om rena  
publika rum genom att placera ut gratis hundbajspåsar, överlämnas till  
teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut.  
 
Dnr 2018-289 400 
Medborgarförslag om miljömärkta event, överlämnas till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut.  
 
Beslut som nämnd fattar i överlämnade medborgarförslag ska återrapporteras 
på kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i juni eller december. 
 
Ärendet 
35 § i kommunfullmäktiges arbetsordning anger att, om fullmäktige inte  
beslutar något annat, avgör kommunstyrelsen hur de ärenden som  
fullmäktige ska behandla ska beredas. Kommunstyrelsen får uppdra åt 
förtroendevald eller någon anställd att besluta om remiss av sådana ärenden. 
På varje ordinarie sammanträde med fullmäktige ska redovisas de  
medborgarförslag som kommit in efter det närmast föregående ordinarie  
sammanträdet samt de beslut om remiss som har fattats. 
 
5 kap. 25 § kommunallagen ger kommunfullmäktige en möjlighet att överlåta 
till kommunstyrelsen eller annan nämnd att besluta i ärende som väckts 
genom medborgarförslag, utom i de fall som anges i 3 kap. 9 § kommunal-
lagen, dvs. ärenden av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt. 
Detta innebär att om kommunfullmäktige vill att kommunstyrelsen eller 
annan nämnd ska besluta om medborgarförslaget, måste fullmäktige fatta 
särskilt beslut om att överlämna till viss nämnd att besluta i ärendet. 
 
Dagens sammanträde  
Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
 
 
 
Dnr 2018-325 301 
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Medborgarförslag om att personer över 85 år får gratis gräsklippning,  
överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut. 
 
Dnr 2018-286 812  
Medborgaförslag angående flytt av verksamhet (gymnastik för vuxna) till  
annan hall, överlämnas till kultur- och fritidsnämnden för handläggning och 
beslut.  
 
Dnr 2018-284 336  
Medborgarförslag angående att en broförbindelse upprättas mellan Sätila 
Sand och Änghagen, överlämnas till kommunstyrelsen för handläggning och 
beslut.  
 
Dnr 2018-327 309 
Medborgarförslag om att Marks kommun tar beslut att om rena  
publika rum genom att placera ut gratis hundbajspåsar, överlämnas till  
teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut.  
 
Dnr 2018-289 400 
Medborgarförslag om miljömärkta event, överlämnas till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut.  
 
Beslut som nämnd fattar i överlämnade medborgarförslag ska återrapporteras 
på kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i juni eller december. 
 
______________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 11(46) 

 Kommunfullmäktige 
 2018-06-20 
 
 

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

§ 100/2018   

Kommundirektören har ordet    
Kommundirektör Mats Lilienberg ger kommunfullmäktige information om  
vikten av en gemensam syn på frågor och beslut genom begreppet  
”tillsammans”. Ett arbete kommer påbörjas med organisationens värdegrund.  
 
En ny organisation för kommunledningskontoret håller på att ta form,  
rekrytering av nya positioner pågår. Utredning av arbetsmarknadsenhet håller 
på att genomföras.  
 
Arbete med vision och målstyrning pågår, bland annat har kommunstyrelsens 
arbetsutskott haft en workshop kring detta.  
 
Fullmäktiges ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ordföranden tackar å kommunfullmäktiges vägnar för föredragningen.   
  

________________ 
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§ 101/2018 Dnr 2017-285 303   

Verksamhetsområden för vatten, spillvatten och dagvatten  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Verksamhetsområdena för vatten, spillvatten och dagvatten, daterade 2017-
02-08 fastställs i enlighet med upprättat förslag.  
 
Beslutet ersätter kommunfullmäktiges tidigare beslut § 19/2007, dnr KS 
2006/0690 344. 

Ärendet  
Ett verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller 
flera vattentjänster har ordnats eller skall ordnas genom en allmän 
VA-anläggning. Teknik- och servicenämnden har i §45/2017 föreslagit 
revideringar av gränserna för verksamhetsområdena för allmän 
vatten- och avloppsförsörjning.  
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 1 mars 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 18 april 2018, § 
79.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
89. 
 
Kommunstyrelsens har behandlat ärendet den 29 maj 2018, § 79, där  
följande föreslås:  
 
Verksamhetsområdena för vatten, spillvatten och dagvatten, daterade 2017-
02-08 fastställs i enlighet med upprättat förslag.  
 
Beslutet ersätter kommunfullmäktiges tidigare beslut § 19/2007, dnr KS 
2006/0690 344. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens  
förslag, och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 102/2018 Dnr 2018-171 344   

Begäran om utökad budgettotal för investeringsprojektet att förnya 
VA-ledningarna i Kyrkogatan, Kinna  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Investeringsbudgeten för teknik- och servicenämndens investeringsprojekt att 
förnya VA-ledningarna i Kyrkogatan, Kinna utökas till 9 miljoner kronor.  
Finansiering av projektet sker genom omfördelning av teknik- och service-
nämndens investeringsram för VA. 
 
Teknik- och servicenämnden uppmanas att följa kommunens styrsystem. 

Ärendet  
Teknik- och servicenämnden har vid sitt sammanträde den 15 mars 2018  
beslutat att föreslå kommunfullmäktige att godkänna en utökad budget för 
investeringsprojektet att förnya VA-ledningar i Kyrkogatan, Kinna. Budgeten 
har blivit högre än tidigare beräknat och överskrider nu gränsen om 125 pris-
basbelopp (cirka 5,7 mnkr) som enligt kommunens styrsystem ska godkännas 
av kommunfullmäktige. Finansiering av utökningen sker genom omfördelning 
av nämndens investeringsram för VA.  
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 9 april 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
90. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 80, där följande  
föreslås: 
 
Investeringsbudgeten för teknik- och servicenämndens investeringsprojekt att 
förnya VA-ledningarna i Kyrkogatan, Kinna utökas till 9 miljoner kronor.  
Finansiering av projektet sker genom omfördelning av teknik- och service-
nämndens investeringsram för VA. 
 
Teknik- och servicenämnden uppmanas att följa kommunens styrsystem. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens  
förslag, och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 103/2018  Dnr 2018-123 042 

Aprilrapport 2018 för Marks kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Återrapportering av implementering och efterlevnad av finanspolicyn noteras. 
 
De nämnder som prognostiserar underskott uppmanas att arbeta för en  
budget i balans. Kommunstyrelsen noterar att det sammanlagda  
prognosticerade underskottet för nämnderna är 30 miljoner kronor. 
 
Aprilrapport 2018 för Marks kommun godkänns.  

Ärendet  
Aprilrapporten är kommunstyrelsens rapport till kommunfullmäktige om  
kommunens ekonomi och verksamhet under första tertialet 2018 samt en 
prognos för resten av året. Ärendet kan komma att kompletteras till  
behandlingen i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 maj 2018 med  
eventuella framställningar som nämnder och styrelser gjort i samband med 
att de har behandlat sina respektive aprilrapporter. 
 
I samband med att aprilrapporten behandlas tas även aktuella ekonomiska 
frågor upp till ställningstagande och beslut. I år är följande återrapporteringar 
aktuella: 
 
• Implementering samt efterlevnad av finanspolicyn som antogs under 2017 
• Särredovisning av kostnader för asylsökande >18 år enligt KF § 146/2017 
• Framställningar från nämnder 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 18 maj 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 5 april 2018, § 
111. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 7 juni, § 104, där följande  
föreslås: 
 
Återrapportering av implementering och efterlevnad av finanspolicyn noteras. 
 
De nämnder som prognostiserar underskott uppmanas att arbeta för en  
budget i balans. Kommunstyrelsen noterar att det sammanlagda  
prognosticerade underskottet för nämnderna är 30 miljoner kronor. 
 
Aprilrapport 2018 för Marks kommun godkänns.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Peter Landgren (S) och Karin Jageby (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens  
förslag, och finner att så sker.  
________________ 
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§ 104/2018 Dnr 2018-125 041   

Budget 2018 för kommunkoncernen efter revidering i respektive  
bolagsstyrelse 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Budget 2018 för bolagen i Spinnerskankoncernen och för kommunkoncernen 
godkänns. 
 
Kommunstyrelsen uppmärksammar kommunfullmäktige på att 2018 års  
budget för Mark Kraftvärme AB, som fastställts av Spinnerskan i Mark AB, inte 
når kommunfullmäktiges krav på avkastning om 3 procent i snitt över en fyra-
årsperiod. Spinnerskan i Mark AB har med anledning av detta gett  
verkställande direktör för Spinnerskan i uppdrag att genomföra en översyn av 
Mark Kraftvärme AB inklusive fiberverksamheten för att se om bolagets  
avkastningskrav kan säkerställas utifrån nuvarande budget eller om nya mål 
ska sättas av ägaren. 

Ärendet  
I samband med att aprilrapporten för 2013 behandlades antog kommun- 
fullmäktige en ny princip för fastställande av en justerad budget för  
kommunens bolag. Syftet är att förenkla uppföljningsprocessen för  
Spinnerskan och dess dotterbolag genom att ge dem möjlighet att revidera 
sina ursprungliga budgetar. Exempelvis ges Marks Bostads AB möjlighet att 
justera sin budget utifrån effekten av hyresförhandlingarna. 
 
Principen innebär att kommunfullmäktige i samband med aprilrapporten  
godkänner de av bolagen reviderade budgetarna. De av fullmäktige fastställda 
avkastnings- och soliditetskraven måste tillgodoses även i de reviderade  
budgetarna. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 20 april 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
91. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 81, där följande  
föreslås: 
 
Budget 2018 för bolagen i Spinnerskankoncernen och för kommunkoncernen 
godkänns. 
 
Kommunstyrelsen uppmärksammar kommunfullmäktige på att 2018 års  
budget för Mark Kraftvärme AB, som fastställts av Spinnerskan i Mark AB, inte 
når kommunfullmäktiges krav på avkastning om 3 procent i snitt över en fyra-
årsperiod. Spinnerskan i Mark AB har med anledning av detta gett  
verkställande direktör för Spinnerskan i uppdrag att genomföra en översyn av 
Mark Kraftvärme AB inklusive fiberverksamheten för att se om bolagets  
avkastningskrav kan säkerställas utifrån nuvarande budget eller om nya mål 
ska sättas av ägaren. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens  
förslag, och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 105/2018 Dnr 2018-183 170   

Årsredovisning SÄRF 2017  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Marks kommun beviljar förbundsstyrelsens ledamöter och ersättare ansvars-
frihet för verksamhetsåret 2017. 
 
Årsredovisningen 2017 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund  
godkänns.    

Ärendet  
Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) har översänt Årsredovisning 
och Verksamhetsuppföljning för 2017. Förbundets medlemmar har att, var för 
sig, pröva frågan om direktionen ska beviljas ansvarsfrihet.  
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 24 april 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
92. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 82, där följande  
föreslås: 
 
Frågan om beviljande av ansvarsfrihet för direktionen i Södra Älvsborgs  
Räddningstjänstförbund samt de enskilda ledamöterna i den samma för  
verksamhetsåret 2017 överlämnas till kommunfullmäktige utan förslag till  
beslut.   
 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår följande: 
 
Marks kommun beviljar förbundsstyrelsens ledamöter och ersättare ansvars-
frihet för verksamhetsåret 2017. 
 
Årsredovisningen 2017 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund  
godkänns.   
 
Förslagen antas.  
 
________________ 
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§ 106/2018 Dnr 2017-476 261   

Årsredovisning 2017 för Sjuhärads kommunalförbund  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Förbundsstyrelsens ledamöter och ersättare beviljas ansvarsfrihet för  
verksamhetsåret 2017, och finner att så sker. 
 
Förslaget till årsredovisning 2017 för Sjuhärads kommunalförbund godkänns, 
och finner att så sker.  

Ärendet  
Sjuhärads kommunalförbund har översänt årsredovisning och 
revisionsberättelse för 2017 för antagande av medlemskommunerna 
och prövning av ansvarsfrihet. Av redovisningen framgår att årets resultat 
blev 2,0 mnkr och att det egna kapitalet uppgick till 9,7 mnkr per 31  
december 2017.  
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 3 maj 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
93. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 83, där följande  
föreslås: 
 
Förslaget till årsredovisning 2017 för Sjuhärads kommunalförbund godkänns. 
 
Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 
förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden föreslår följande: 
 
Förbundsstyrelsens ledamöter och ersättare beviljas ansvarsfrihet för  
verksamhetsåret 2017, och finner att så sker. 
 
Förslaget till årsredovisning 2017 för Sjuhärads kommunalförbund godkänns, 
och finner att så sker.  
 
Förslagen antas.  
 
________________ 
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§ 107/2018 Dnr 2018-225 040   

Revidering av budgetramar 2019  
 

 
 
 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Reviderade ramar för 2019 fastställs enligt följande:  
 

Belopp i miljoner kronor 
(mnkr) 

Budget 
2018 
enligt 
kf nov 
2017 

Budget 
2019 

enligt kf 
nov 

2017 

För- 
ändringar  

Ny  
budget 
2019 

Utveckling 
2018/2019 

i % 

Fullmäktige, partistöd och 
revision 4,9 5,1 0,0 5,1 4,1% 
Kommunstyrelsen 157,8 157,7 4,6 162,3 2,9% 
Barn- och utbildnings- 
nämnden 796,3 818,8 13,5 832,3 4,5% 
Kultur- och fritidsnämnden  73,1 73,6 -0,2 73,4 0,4% 
Miljönämnden 7,5 7,5 0,0 7,5 0,0% 
Plan- och byggnads- 
nämnden 11,3 11,4 -0,3 11,1 -1,8% 
Socialnämnden 345,9 359,7 2,6 362,3 4,7% 
Äldreomsorgsnämnden 463,6 477,7 -1,7 476,0 2,7% 
Teknik- och servicenämnden 48,5 50,2 -0,3 49,9 2,9% 
Valnämnden 1,1 1,1 0,0 1,1 0,0% 
Överförmyndarnämnden 2,8 2,8 0,0 2,8 0,0% 
Summa nämnder 1 912,8 1 965,6 18,2 1 983,8 3,7% 
Gemensamma  
verksamheter  47,5 50,4 0,0 50,4 - 
VA-verksamheten, skatte- 
finansiering 0,0 1,1 0,0 1,1 - 
GCM-väg Ubbhult 0,0 3,0 0,0 3,0 - 
Återföring av kapital- 
kostnader -80,9 -88,9 0,0 -88,9 - 
Rivning Lyckeskolan 5,0 15,0 0,0 15,0 - 
Tillfällig skola 10,0 10,0 -7,5 2,5 - 
Kommunreserven 16,0 8,0 3,7 11,7 - 
Gemensamma kostnader/ 
intäkter -2,4 -1,4 -3,8 -5,2 - 
Nettokostnader före  
avskrivningar 1 910,4 1 964,2 14,4 1 978,6 - 
Avskrivningar 60,0 65,0 0,0 65,0 - 
VERKSAMHETENS NETTO-
KOSTNADER 1 970,4 2 029,2 14,4 2 043,6 - 
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Belopp i miljoner kronor (mnkr) Budget 
2018 

Budget 
2019 

För- 
ändringar  

Ny budget 
2019 

Nettokostnader exkl. avskrivning -1 910,4 -1 964,2 -14,4 -1 978,6 
Avskrivningar -60,0 -65,0 0,0 -65,0 
Verksamhetens nettokostnader  -1 970,4 -2 029,2 -14,4 -2 043,6 
Skatteintäkter 1 493,4 1 545,6 4,7 1 550,3 
Utjämning  491,4 492,3 9,7 502,0 
S:a skatter och utjämning 1 984,8 2 037,9 14,4 2 052,3 
Finansiella intäkter 5,4 5,8 0,0 5,8 
Finansiella kostnader  -1,4 -1,1 0,0 -1,1 
Finansnetto 4,0 4,7 0,0 4,7 
S:a skatter, utjämning och  
finansnetto 1 988,8 2 042,6 14,4 2 057,0 
RESULTAT 18,4 13,4 0,0 13,4 
 
Slutligt beslut om Budget 2019-2022 tas av kommunfullmäktige 2018-12-17.  
 
Nämnderna uppmanas att omgående påbörja arbetet med nämndplanen för 2019 så 
att dessa kan fastställas senast under oktober månad 2018. 

Ärendet  
Budgeten för 2018-2021 fastställdes av kommunfullmäktige i november 2017. 
Enligt kommunens styrsystem fastställer kommunfullmäktige uppdrag och  
resurser för de två kommande verksamhetsåren. För år två görs i näst- 
följande budgetprocess i princip endast justeringar utifrån förändringar i  
befolkningens sammansättning samt andra omvärldsförändringar av väsentlig 
betydelse. Detta för att skapa långsiktiga och stabila planeringsförutsättningar 
för nämnder och verksamhet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i januari 2018 i samband med att 
anvisningarna för budget 2019-2022 fastställdes att föreslå kommunfull- 
mäktige reviderade ramar 2019 redan till junisammanträdet 2018.  
Nämnderna kan därefter planera sin verksamhet genom att ta fram en 
nämndplan för 2019 med detta beslut som grund. Om nämndplanerna  
beslutas senast i oktober månad ges även förvaltningarna ett tidsutrymme att 
ta fram verksamhetsplaner för kommande verksamhetsår innan detta startar. 
Slutligt beslut av budget 2019-2022 tas av kommunfullmäktige 2018-12-17. 
Eventuella förändrade uppdrag och resurser till nämnderna får därefter tas 
om hand genom att nämndplanerna justeras. 
 
Fokus på nämndernas planeringsarbete bör i den ordinarie budgetprocessen 
ligga på planeringsramarna följande år. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 8 maj 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
94. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 84, där följande  
föreslås: 
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Reviderade ramar för 2019 fastställs. Slutligt beslut om Budget 2019- 
2022 tas av kommunfullmäktige 2018-12-17. 
 
Nämnderna uppmanas att omgående påbörja arbetet med nämndplanen för 
2019 så att dessa kan fastställas senast under oktober månad 2018. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lisa Dahlberg (S) och Tomas Johansson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden  frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens  
förslag, och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 108/2018 Dnr 2017-493 022 

Instruktioner för kommundirektören/kommunchefen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunens styrdokument revideras på så sätt att där det anges ”kommun-
chefen” ersätts det med ”kommundirektören”.    

Ärendet  
Enligt den nya kommunallagen ska kommunstyrelsen utse en direktör som 
kommunens ledande tjänsteman och i en instruktion fastställa hur direktören 
ska leda förvaltningen under styrelsen och ange direktörens övriga uppgifter. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 16 maj 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 23 maj 2018, § 
113. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 85, där följande  
föreslås: 
 
Kommunens styrdokument revideras på så sätt att där det anges ”kommun-
chefen” ersätts det med ”kommundirektören”.   
 
Beslutsgång 
Ordföranden  frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens  
förslag, och finner att så sker.    
 
________________ 
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§ 109/2018 Dnr 2018-82 003 

Reglemente med bestämmelser om ersättning till kommunalt  
förtroendevalda 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
En redaktionell ändring sker i tabellen i bilaga 1 till arvodesreglementet, så att 
det förtydligas att ledamot i tabellen avser den som är ledamot i nämndens 
arbetsutskott.  
 
Arvodesreglemente med bestämmelser om ersättning till kommunalt  
förtroendevalda i Marks kommun antas i övrigt enligt kommunstyrelsens  
förslag och gäller från och med mandatperioden 2018-2022.  
 
Reglementet med bestämmelser om ersättning till kommunalt förtroendevalda 
i Marks kommun, fastställt av kommunfullmäktige den 25 februari 1992,  
upphör att gälla vid utgången av mandatperioden 2014-2018. 
 
Reservation 
Henry Sandahl (MBP) reserverar sig till förmån för eget förslag, se besluts-
gång 1.   
 
Ärendet 
Reglementet med bestämmelser om ersättning till kommunalt förtroendevalda 
i Marks kommun är från 1992 och senaste översynen genomfördes 2010. En 
översyn av reglementet behöver därför ske, vilket även är påkallat med  
anledning av den nya kommunallagen som trädde i kraft den 1 januari 2018 
och som innebär viss ändrad lagstiftning vad gäller ersättning till förtroende-
valda. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 20 mars 2018. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 7 februari 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 7 mars 2018, § 
54.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 5 april 2018, § 
71.  
 
Kommunfullmäktiges demokratiberedning har behandlat ärendet den 17 april 
2018, § 10, och lämnade ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott utan 
förslag till beslut, men framförde synpunkter som skickades med.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 18 april 2018, § 
83. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 7 juni, § 106, där följande  
föreslås: 
 
Arvodet till kommunstyrelsens ordförande och vice ordförande ska vara 90 % 
respektive 80 % av arvodet till riksdagsledamöter. 
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Arvodesreglemente med bestämmelser om ersättning till kommunalt  
förtroendevalda i Marks kommun antas i övrigt enligt arbetsutskottets förslag 
och gäller från och med mandatperioden 2018-2022.  
 
Reglementet med bestämmelser om ersättning till kommunalt förtroendevalda 
i Marks kommun, fastställt av kommunfullmäktige den 25 februari 1992,  
upphör att gälla vid utgången av mandatperioden 2014-2018. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Henry Sandahl (MBP) yrkar att arvodet till kommunstyrelsens ordförande och 
vice ordförande ska vara oförändrat gentemot idag.  
 
Leif Sternfeldt (C) yrkar att en redaktionell ändring sker i tabellen i bilaga 1 
till arvodesreglementet, så att det förtydligas att ledamot i tabellen avser den 
som är ledamot i nämndens arbetsutskott.  
 
Per-Olof Hermansson (KD) yrkar bifall till Leif Sternfeldts (C) förslag.  
 
Peter Landgren (S), Karin Jageby (V), Anders Lindal (M) och Leif Sternfeldt 
(C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns tre  
förslag: kommunstyrelsens förslag, Henry Sandahls (MBP) avslagsyrkande 
och Leif Sternfeldts (C) ändringsförslag.  
 
Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige antar eller avslår Henry Sandahls 
(MBP) förslag om att arvodet till kommunstyrelsens ordförande och vice  
ordförande ska vara oförändrat gentemot idag, och finner att förslaget avslås. 
 
Reservation 
Henry Sandahl (MBP) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige antar eller avslår Leif Sternfeldts 
(C) ändringsförslag, och finner att förslaget antas.  
 
Beslutsgång 3 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige i övrigt kan anta kommun- 
styrelsens förslag, och finner att så sker.   
 
________________ 
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§ 110/2018 Dnr 2018-107 106   

Årsredovisning 2017 för Sjuhärads Samordningsförbund 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Årsredovisningen för Sjuhärads samordningsförbund för verksamhetsåret 
2017 godkänns.  
 
Marks kommun beviljar förbundsstyrelsens ledamöter och ersättare ansvars-
frihet för verksamhetsåret 2017.  

Ärendet  
Sjuhärads samordningsförbund har översänt årsredovisning och revisions- 
berättelse 2017 för Sjuhärads samordningsförbund. Förbundets medlemmar 
har att, var för sig, pröva frågan om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 15 mars 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
98. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 87, där följande  
föreslås: 
 
Kommunstyrelsen godkänner årsredovisningen för Sjuhärads samordnings- 
förbund för verksamhetsåret 2017. 
 
Frågan om beviljande av ansvarsfrihet för förbundsstyrelsens ledamöter 
för verksamhetsåret 2017 överlämnas till kommunfullmäktige utan förslag till 
beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden  frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens  
förslag, och finner att så sker.  
 
Ordföranden föreslår att Marks kommun beviljar förbundsstyrelsens ledamöter 
och ersättare ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017, och finner att så sker. 
 
________________ 
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§ 111/2018 Dnr 2018-172 106   

Förbundsordning Tolkförmedling Väst 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Marks kommun ställer sig bakom den föreslagna förbundsordningen för  
kommunalförbundet Tolkförmedling Väst. 

Ärendet  
Direktionen i Tolkförmedling Väst har, efter ett samrådsförfarande i respektive 
medlemskommun beslutat om ett förslag till ny förbundsordning. Förslaget 
har sänts till befintliga medlemmar och ansökande kommuner för  
godkännande av den nya förbundsordningen. Beslut måste fattas i respektive 
fullmäktige senast 2018-06-29.  
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 12 april 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
99. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 88, där följande  
föreslås: 
 
Marks kommun ställer sig bakom den föreslagna förbundsordningen för  
kommunalförbundet Tolkförmedling Väst. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden  frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens för-
slag, och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 112/2018 Dnr 2016-356 850   

Organisation av ungdomsråd 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Marks kommun inrättar ett ungdomsråd. Rådet ska vara ett råd under 
kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att arbeta fram förslag på reglemente 
för rådet. 

Ärendet  
Kommunfullmäktige har den 21 april 2016, § 34, beslutat att ge kommun- 
styrelsen i uppdrag att utreda hur ett ungdomsråd kan organiseras. Kommun-
fullmäktiges beslut var i samband med svar på en motion skriven av Karin  
Jageby (V) om att inrätta ett forum där kommunens unga medborgare ges 
möjlighet att påverka, ha insyn och få inflytande i frågor som rör dem. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 3 april 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
101. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 90, där följande  
föreslås: 
 
Marks kommun inrättar ett ungdomsråd. Rådet ska vara ett råd under 
kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att arbeta fram förslag på reglemente 
för rådet. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Karin Jageby (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens beslut.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden  frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens för-
slag, och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 113/2018 Dnr 2016-315 001   

Översyn av den politiska organisationen i Marks kommun inför  
mandatperioden 2019-2022   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
I syfte att se över nämndsorganisationen ska arbetsgruppen för översyn av 
den politiska organisationen i Marks kommun inför mandatperioden 2022-
2025 tillsättas och påbörja sitt arbete under år 2019. 
 
Demokratiberedningens funktion och framtida roll 
Kommunfullmäktiges arbetsordning, § 44, revideras till att även innehålla  
följande: ”Demokratiberedningen ska årligen rapportera till kommun- 
fullmäktige vad som utförts i enlighet med uppdraget.” 
 
Kommunala råds organisatoriska tillhörighet 
Samtliga kommunala råd ska vara organisatoriskt knutna till kommun- 
styrelsen. Reglementet för kommunstyrelsen § 7, revideras till att även  
innehålla följande: 
 
”Kommunstyrelsen har vidare ansvaret för följande områden:  
Finansiering och ledning av Näringslivsrådet i Mark.  
Finansiering och ledning av Kommunala funktionshinderrådet i Mark.” 
 
Kommunfullmäktige inrättar ett ungdomsråd, och reglementet för kommun-
styrelsen § 7, revideras till att även innehålla följande: 
 
”Kommunstyrelsen har vidare ansvaret för följande områden:  
Finansiering och ledning av ungdomsrådet i Mark.” 
 
Reglementet för kultur- och fritidsnämnden, § 2, revideras på det sätt att  
följande stryks: 
 
”Kultur- och fritidsnämnden ansvarar även för kommunala funktionshinder- 
rådet.” 
 
Kommunala funktionshinderrådets reglemente revideras enligt följande: 
 
”Kommunala funktionshinderrådet är organisatoriskt knutet till kommun- 
styrelsen. Kommunstyrelsens ordförande respektive vice ordförande är  
ordförande respektive vice ordförande i rådet. 
 
Kommunledningskontoret svarar för sekreterar- och kansliservice till rådet. 
Funktionshinderrådets synpunkter och initiativ ska redovisas skriftligen i ett 
protokoll som efter varje sammanträde delges rådets ledamöter och  
ersättare, kommunstyrelsen, socialnämnden samt övriga berörda nämnder 
och styrelser.” 
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Mandatperiod och sammanträdesdagar 
Mandatperioden för kommunstyrelsen ska vara oförändrad, vilket innebär att 
kommunstyrelsens mandatperiod räknas från och med det sammanträde då 
nyvalda kommunfullmäktige sammanträder första gången valåret och valet 
förrättas. Mandatperioden gäller till och med det sammanträde då val av ny 
kommunstyrelse förrättas nästa gång. 
 
Kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens sammanträdesdagar ska fortsatt 
förläggas till torsdagar respektive onsdagar. 
 
Kommunens nämndsorganisation ska i övrigt vara oförändrad. 

Ärendet  
Arbetsgruppen för översyn av den politiska organisationens uppdrag från 
kommunfullmäktige är att lämna förslag på hur den politiska organisationen 
ska utformas för mandatperioden 2019 – 2022. Förslaget ska innehålla hur 
den politiska organisationen ska utformas tillsammans med dimensionering av 
styrelser, nämnder, beredningar med mera samt förslag till bestämmelse om 
ersättningar till kommunens förtroendevalda.  
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande den 11 maj 2018.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 maj 2018, § 
102. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 91, där följande  
föreslås: 
 
Äldreomsorgsnämnden byter namn till vård- och omsorgsnämnden.  
 
I syfte att se över nämndsorganisationen ska arbetsgruppen för översyn av 
den politiska organisationen i Marks kommun in-för mandatperioden 2022-
2025 tillsättas och påbörja sitt arbete under år 2019. 
 
Demokratiberedningens funktion och framtida roll 
Kommunfullmäktiges arbetsordning, § 44, revideras till att även innehålla  
följande: ”Demokratiberedningen ska årligen rapportera till kommun- 
fullmäktige vad som utförts i enlighet med uppdraget.” 
 
Kommunala råds organisatoriska tillhörighet 
Samtliga kommunala råd ska vara organisatoriskt knutna till kommun- 
styrelsen. Reglementet för kommunstyrelsen § 7, revideras till att även  
innehålla följande: 
 
”Kommunstyrelsen har vidare ansvaret för följande områden:  
Finansiering och ledning av Näringslivsrådet i Mark.  
Finansiering och ledning av Kommunala funktionshinderrådet i Mark.” 
 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att inrätta ett ungdoms-
råd ska reglementet för kommunstyrelsen § 7, revideras till att även innehålla 
följande: 
 
”Kommunstyrelsen har vidare ansvaret för följande områden:  
Finansiering och ledning av ungdomsrådet i Mark.” 
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Reglementet för kultur- och fritidsnämnden, § 2, revideras på det sätt att  
följande stryks: 
 
”Kultur- och fritidsnämnden ansvarar även för kommunala funktionshinder- 
rådet.” 
 
Kommunala funktionshinderrådets reglemente revideras enligt följande: 
 
”Kommunala funktionshinderrådet är organisatoriskt knutet till kommun- 
styrelsen. Kommunstyrelsens ordförande respektive vice ordförande är  
ordförande respektive vice ordförande i rådet. 
 
Kommunledningskontoret svarar för sekreterar- och kansliservice till rådet. 
Funktionshinderrådets synpunkter och initiativ ska redovisas skriftligen i ett 
protokoll som efter varje sammanträde delges rådets ledamöter och  
ersättare, kommunstyrelsen, socialnämnden samt övriga berörda nämnder 
och styrelser.” 
 
Mandatperiod och sammanträdesdagar 
Mandatperioden för kommunstyrelsen ska vara oförändrad, vilket innebär att 
kommunstyrelsens mandatperiod räknas från och med det sammanträde då 
nyvalda kommunfullmäktige sammanträder första gången valåret och valet 
förrättas. Mandatperioden gäller till och med det sammanträde då val av ny 
kommunstyrelse förrättas nästa gång. 
 
Kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens sammanträdesdagar ska fortsatt 
förläggas till torsdagar respektive onsdagar. 
 
Kommunens nämndsorganisation ska i övrigt vara oförändrad. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Lisa Dahlberg (S), Peter Landgren (S), Leif Sternfeldt (C), Håkan Andersson 
(S), Helen Eriksson (S) och Karin Jageby (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag, med undantag av att äldreomsorgsnämnden byter namn till vård- och 
omsorgsnämnden.  
 
Mattias Krantz (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Anders Lindal (M) föreslår följande förändring avseende antalet ledamöter 
och ersättare/suppleanter i nämnder och styrelser: 
 
Nämnd/Styrelse   Dagens antal  Förslag 
Barn- och utbildningsnämnd  13+13   11+11 
Kommunstyrelsen  15+15   13+13 
Kultur- och fritidsnämnd  11+11   9+9 
Socialnämnd   11+11   9+9 
Teknik- och servicenämnd  11+11   9+9 
Äldreomsorgsnämnd  11+11  9+9 
Marks Bostads AB  7+7   5+5 
 
Anders Lindal (M) föreslår att en arvodesberedning ska inrättas. 
 
Anders Lindal (M) föreslår att demokratiberedningens arbetsuppgifter  
fortsättningsvis ska vara förlagda till valnämnden.  
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Elise Arnell (KD) yrkar bifall till Anders Lindals (M) förslag om förändring  
avseende antalet ledamöter och ersättare/suppleanter i nämnder och  
styrelser.  
 
Elise Arnell (KD) föreslår att arbetsutskotten för kultur- och fritidsnämnden, 
teknik- och servicenämnden och äldreomsorgsnämnden tas bort.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden  sammanfattar diskussionen och konstaterar att det finns sex 
förslag: kommunstyrelsens förslag, Lisa Dahlbergs (S) förslag, Anders Lindals 
(M) förslag om förändring avseende antalet ledamöter och  
ersättare/suppleanter i nämnder och styrelser, Anders Lindals (M) förslag om 
att en arvodesberedning ska inrättas, Anders Lindals (M) förslag om att  
demokratiberedningens arbetsuppgifter fortsättningsvis ska vara förlagda till 
valnämnden, och Elise Arnells (KD) förslag om att arbetsutskotten för kultur- 
och fritidsnämnden, teknik- och servicenämnden och äldreomsorgsnämnden 
tas bort. 
 
Beslutsgång 1 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige antar eller avslår Anders Lindals 
(M) förslag om följande förändring avseende antalet ledamöter 
och ersättare/suppleanter i nämnder och styrelser: 
 
Nämnd/Styrelse   Dagens antal  Förslag 
Barn- och utbildningsnämnd  13+13   11+11 
Kommunstyrelsen  15+15   13+13 
Kultur- och fritidsnämnd  11+11   9+9 
Socialnämnd   11+11   9+9 
Teknik- och servicenämnd  11+11   9+9 
Äldreomsorgsnämnd  11+11  9+9 
Marks Bostads AB  7+7   5+5 
 
Ordföranden finner att förslaget avslås.  
 
Reservation 
Henry Sandahl (MBP), Ylva Höglund (-), Lennart Svensson (-), Tomas  
Johansson (M), Elise Benjaminsson (M), Pär-Erik Johansson (M), Anders  
Lindal (M), Bengt Ferm (M), Ann Iberius-Orrvik (M), Kerstin Weimman-Lindén 
(M) och Rolf Skarin (M) reserverar sig till förmån för Anders Lindals (M)  
förslag.  
 
Beslutsgång 2 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige antar eller avslår Anders Lindals 
(M) förslag om att en arvodesberedning ska inrättas, och finner att förslaget 
avslås.  
 
Reservation 
Tomas Johansson (M), Elise Benjaminsson (M), Pär-Erik Johansson (M),  
Anders Lindal (M), Bengt Ferm (M), Ann Iberius-Orrvik (M), Kerstin  
Weimman-Lindén (M) och Rolf Skarin (M) reserverar sig till förmån för Anders 
Lindals (M) förslag. 
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Beslutsgång 3 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige antar eller avslår Anders Lindals 
(M) förslag om att demokratiberedningens arbetsuppgifter fortsättningsvis ska 
vara förlagda till valnämnden, och finner att förslaget avslås.  
 
Reservation 
Tomas Johansson (M), Elise Benjaminsson (M), Pär-Erik Johansson (M),  
Anders Lindal (M), Bengt Ferm (M), Ann Iberius-Orrvik (M), Kerstin  
Weimman-Lindén (M) och Rolf Skarin (M) reserverar sig till förmån för Anders 
Lindals (M) förslag. 
 
Beslutsgång 4 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige antar eller avslår Elise Arnells 
(KD) förslag om att arbetsutskotten för kultur- och fritidsnämnden, teknik- 
och servicenämnden och äldreomsorgsnämnden tas bort, och finner att  
förslaget avslås.  
 
Reservation 
Elise Arnell (KD), Per-Olof Hermansson (KD), Henry Sandahl (MBP), Elise  
Benjaminsson (M) och Kerstin Weimman-Lindén (M) reserverar sig till förmån 
för Elise Arnells (KD) förslag.  
 
Beslutsgång 5 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om äldreomsorgsnämnden ska byta 
namn till vård- och omsorgsnämnden, och finner att namnet ”äldreomsorgs-
nämnden” ska bibehållas.   
 
Beslutsgång 6 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige i övrigt kan anta kommun- 
styrelsens förslag, och finner att så sker. 
 
 
________________ 
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§ 114/2018 Dnr 2018-274 101  

Redovisning av obesvarade motioner  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Redovisningen godkänns.  

Ärendet  
Enligt 30 § i arbetsordningen för kommunfullmäktige ska kommunstyrelsen 
två gånger varje år redovisa de motioner som inte har fattats beslut i inom ett 
år från det att motionen väcktes. Redovisningen ska göras på kommun- 
fullmäktiges ordinarie sammanträde i juni och december. 
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontoret har den 9 maj 2018 upprättat förteckning 
över obesvarade motioner.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 23 maj 2018, § 
119. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 92, där följande  
föreslås: 
 
Redovisningen godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden  frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens  
förslag, och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 115/2018 Dnr 2018-274 101  

Redovisning av kommunstyrelsens obesvarade medborgarförslag 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Redovisningen godkänns. 

Ärendet  
Enligt 31 § i arbetsordningen för kommunfullmäktige ska kommunstyrelsen 
två gånger varje år redovisa de medborgarförslag som inte har fattats beslut i 
inom ett år från det att medborgarförslaget väcktes. Redovisningen ska göras 
på kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i juni och december.  
 
Ärendets behandling 
Kommunledningskontoret har den 9 maj 2018 upprättat förteckning 
över obesvarade medborgarförslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 23 maj 2018, § 
120. 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 maj, § 93, där följande  
föreslås: 
 
Redovisningen godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden  frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens 
förslag, och finner att så sker.  
 
________________ 
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§ 116/2018 Dnr 2018 350-101 

Redovisning från nämnderna av obesvarade medborgarförslag 2018 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Redovisningen godkänns.  
 
Ärendet 
Enligt 31 § i arbetsordningen för kommunfullmäktige ska nämnderna två 
gånger varje år redovisa de medborgarförslag som inte avgjorts inom ett år 
från det att de väcktes i fullmäktige. Redovisningen ska göras på kommun- 
fullmäktiges ordinarie sammanträde i juni och december. 
 
Nämnderna har tagit fram förteckningar över de medborgarförslag som inte 
besvarats inom ett år från det att de väcktes i kommunfullmäktige. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan godkänna redovisningen från 
nämnderna av obesvarade medborgarförslag, och finner att så sker. 
 
________________ 
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§ 117/2018 Dnr 2018-351 101 

Redovisning av beslut som kommunstyrelsen och övriga nämnder 
fattat i medborgarförslag 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Redovisningen godkänns.  
 
Ärendet 
Enligt 31 § i kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen 
och övriga nämnder som handlägger medborgarförslag löpande informera 
kommunfullmäktige om de beslut som fattas i ärendena. 
 
Kommunstyrelsen och övriga nämnder har tagit fram förteckningar över de 
medborgarförslag som kommunstyrelsen och respektive nämnd har fattat 
beslut om. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan godkänna redovisningen av 
beslut som kommunstyrelsen och övriga nämnder fattat i medborgarförslag 
och finner att så sker.   
 
________________ 
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§ 118/2018                 Dnr 2014-211 600  
 
Fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildningsnämnden (V) 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Val av ny ersättare bordläggs.  
 
Ärendet  
Kjell Andersson (V) har i skrivelse den 7 maj 2018 avsagt sig sitt uppdrag 
som ersättare i barn- och utbildningsnämnden från och med den 1 juli 2018. 
 
Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en  
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar att avgå,  
om det inte finns skäl emot det.  
 
Val av ny ersättare bordlades vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 
maj 2018, § 92. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Karin Jageby (V) föreslår att ärendet bordläggs. 
 
Förslaget antas.  
 
_________________ 
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§ 119/2018                 Dnr 2014-211 600  
 
Fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildningsnämnden (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Till ny ersättare utses: 
 
Magnus Lilliecrona Vassevägen 20 519 30 HORRED 
 
Ärendet  
Ylva Höglund (-) har i skrivelse den 3 maj 2018 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i barn- och utbildningsnämnden.  
 
Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en  
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar att avgå,  
om det inte finns skäl emot det.  
 
Val av ny ersättare bordlades vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 
maj 2018, § 93.  
 
Dagens sammanträde 
Henry Sandahl (MBP) anger att Moderaterna får lägga fram förslag på ny  
ersättare.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ann Iberius-Orrvik (M) föreslår att 
 
Magnus Lilliecrona Vassevägen 20 519 30 HORRED 
 
utses till ny ersättare. 
 
Förslaget antas.  
 
 
_________________ 
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§ 120/2018                 Dnr 2014-581 101  
 
Entledigande av ledamot i kommunfullmäktige (S)  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Cecilia Samuelsson entledigas från uppdraget som ledamot i kommunfull- 
mäktige från och med den 30 juni 2018. 
 
Länsstyrelsen tillskrivs för att utse ny ledamot. 
 
Ärendet  
Cecilia Samuelsson (S) har i skrivelse den 2 juni 2018 avsagt sig sitt uppdrag 
som ledamot i kommunfullmäktige från och med den 30 juni 2018.  
 
Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en  
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar att avgå,  
om det inte finns skäl emot det.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Cecilia Samuelsson 
(S) från uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige från och med den 30 
juni 2018, och finner att så sker. 
 
Ordföranden meddelar att Länsstyrelsen ska tillskrivas för att utse ny  
ersättare. 
 
_________________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   Sida 40(46) 

 Kommunfullmäktige 
 2018-06-20 
 
 

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

§ 121/2018                 Dnr 2014-216 107  
 
Entledigande och fyllnadsval av ledamot och vice ordförande i Marks 
Bostads AB (S)  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Bror-Eric Johansson (S) entledigas från uppdraget som ledamot och vice ord-
förande i Marks Bostads AB från och med den 1 juli 2018. 
 
Till ny ledamot och vice ordförande utses: 
 
Ulf Dahlberg Olsagårdsgatan 11 511 62 SKENE  
 
Ärendet  
Bror-Eric Johansson (S) har i skrivelse den 4 juni 2018 avsagt sig sitt uppdrag 
som ledamot och vice ordförande i Marks Bostads AB (S) från och med den 1 
juli 2018.  
 
Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en  
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar att avgå,  
om det inte finns skäl emot det.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Bror-Eric Johansson 
(S) från uppdraget som ledamot och vice ordförande i Marks Bostads AB från 
och med den 1 juli 2018, och finner att så sker.   
 
Ledamöternas förslag till beslut 
AnnSofi Tureson (S) föreslår att 
 
Ulf Dahlberg Olsagårdsgatan 11 511 62 SKENE 
 
utses till ny ledamot och vice ordförande.  
 
Förslaget antas.  
 
_________________ 
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§ 122/2018                 Dnr 2014-215 107  
 
Entledigande och fyllnadsval av suppleant i Spinnerskan i Mark AB 
(S)   

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Cecilia Samuelsson (S) entledigas från uppdraget som suppleant i  
Spinnerskan i Mark AB från och med 30 juni 2018. 
 
Val av ny suppleant bordläggs.  
 
Ärendet  
Cecilia Samuelsson (S) har i skrivelse den 2 juni 2018 avsagt sig sitt uppdrag 
som suppleant i Spinnerskan i Mark AB (S) från och med den 30 juni 2018.  
 
Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en  
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar att avgå,  
om det inte finns skäl emot det.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Cecilia Samuelsson 
(S) från uppdraget som suppleant i Spinnerskan i Mark AB från och med 30 
juni 2018, och finner att så sker.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
AnnSofi Tureson (S) föreslår att val av ny suppleant bordläggs. 
 
Förslaget antas.  
 
_________________ 
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§ 123/2018                 Dnr 2014-207 301  
 
Entledigande och fyllnadsval av ledamot i teknik- och service- 
nämnden (S)  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Cecilia Samuelsson (S) entledigas från uppdraget som ledamot i teknik- och 
servicenämnden från och med den 30 juni 2018. 
 
Val av ny ledamot bordläggs.  
 
Ärendet  
Cecilia Samuelsson (S) har i skrivelse den 2 juni 2018 avsagt sig sitt uppdrag 
som ledamot i teknik- och servicenämnden (S) från och med den 30 juni 
2018.  
 
Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en  
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar att avgå,  
om det inte finns skäl emot det.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Cecilia Samuelsson 
(S) från uppdraget som ledamot i teknik- och servicenämnden från och med 
den 30 juni 2018, och finner att så sker.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
AnnSofi Tureson (S) föreslår att val av ny ledamot bordläggs. 
 
Förslaget antas.  
 
 
_________________ 
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§ 124/2018                 Dnr 2014-213 110  
 
Entledigande och fyllnadsval av ersättare i valnämnden (S)  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ingemar Olsson (S) entledigas från uppdraget som ersättare i valnämnden. 
 
Till ny ersättare utses: 
 
Bodil Wennerström Kyrkogatan 26 511 56 KINNA  
 
Ärendet  
Ingemar Olsson (S) har i skrivelse den 24 maj 2018 avsagt sig sitt uppdrag 
som ersättare i valnämnden.  
 
Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en  
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar att avgå,  
om det inte finns skäl emot det.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Ingemar Olsson (S) 
från uppdraget som ersättare i valnämnden, och finner att så sker.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
AnnSofi Tureson (S) föreslår att 
 
Bodil Wennerström Kyrkogatan 26 511 56 KINNA 
 
utses till ny ersättare. 
 
Förslaget antas.  
 
 
_________________ 
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§ 125/2018 Dnr 2014-214 115 

Fyllnadsval av nämndeman (MBP)  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Val av ny nämndeman bordläggs. 

Ärendet 
Borås Tingsrätt har den 6 juni 2018 hemställt om att ny nämndeman  
utses med anledning av att Ylva Höglund (-) begärt sig entledigad.  
 
Enligt 4 kap 7 § rättegångsbalken ska kommunfullmäktige utse en ny 
nämndeman. Valet avser tiden fram till den 31 december 2019. 
 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 43 tillämpas vid fyllnadsval 
förenklat förfarande. Partiet, som den ledamot eller ersättare tillhör ska 
ersättas, lägger under fullmäktiges sammanträde fram förslag till ersättare.  

Ledamöternas förslag till beslut 
Henry Sandahl (MBP) föreslår att val av ny nämndeman bordläggs. 
 
Förslaget antas. 
 
________________ 
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§ 126/2018                 Dnr 2014-211 600  
 
Entledigande och fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildnings-
nämnden (KD)  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Anna Sophia Bonde (KD) entledigas från uppdraget som ersättare i barn- och  
utbildningsnämnden. 
 
Till ny ersättare utses: 
 
Per-Olof Hermansson Lindhult Höjden 5 519 90 HORRED 
 
Ärendet  
Anna Sophia Bonde (KD) har i skrivelse den 20 maj 2018 avsagt sig sitt upp-
drag som ersättare i barn- och utbildningsnämnden. 
 
Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en  
förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar att avgå,  
om det inte finns skäl emot det.  
 
Dagens sammanträde 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Anna Sophia Bonde 
(KD) från uppdraget som ersättare i barn- och utbildningsnämnden, och  
finner att så sker. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Elise Arnell (KD) föreslår att 
 
Per-Olof Hermansson Lindhult Höjden 5 519 90 HORRED 
 
utses till ny ersättare. 
 
Förslaget antas.  
 
_________________ 
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§ 127/2018                 Dnr 2018-272 624   
 
Svar på interpellation till barn- och utbildningsnämndens 
ordförande om huruvida barn och unga kan känna sig trygga 
med kommunens skolhälsovård (S) 
 
Ärendet  
Anita Lomander (S) har i skrivelse den 15 maj 2018 anhållit om att få ställa 
en interpellation till barn- och utbildningsnämndens ordförande om huruvida 
barn och unga kan känna sig trygga med kommunens skolhälsovård (S) 
 
Kommunfullmäktige medgav den 17 maj 2018, § 95, att interpellationen fick 
ställas.  
 
Dagens sammanträde 
Anita Lomander (S) läser upp interpellationen.   
 
Barn- och utbildningsnämndens ordförande Sofia Sjöstrand (L) besvarar  
interpellationen.  
 
Interpellationsställaren och den som svarar får varsitt debattinlägg innan 
diskussionen avslutas.  
 
Interpellationen diskuteras av övriga ledamöter och ersättare.  
 
________________ 
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